

## [Text]

Again, that deletes the words "thereafter instituted". Actually, that would delete lines 41 and 42.

Amendment agreed to

• 2035

**The Chairman:** Page 34, line 31.

**Mr. Robinson:** I move that clause 16 be amended by striking out line 31 on page 34 and substituting the following:

possible and in any event within 90 days render a decision in writing on an

The purpose of this amendment, Mr. Chairman, is to ensure that the Commissioner render a decision on an appeal with respect to a grievance within 90 days, in order that there not be unlimited time. This is a decision which operates in fairness to members. In some cases, grievances have dragged on for a year and a half or even a couple of years. It is most unfair to put the members in that position. I think the Commissioner should be required to . . .

**Mr. Redway:** So do court decisions, as you know, Mr. Robinson.

**Mr. Robinson:** That is quite correct but in this case, it is well within the hands of the Commissioner to move more quickly and I suggest a 90-day time limit is appropriate.

**The Chairman:** Is there discussion on the amendment? Any discussion?

**Mr. Robinson:** Mr. Chairman, I wonder if we could hear from the Commissioner?

**The Chairman:** Any comment from the Commissioner?

**Commr Simmonds:** All I can say is that in nearly all the cases, that is not a problem. There are some cases with a good deal of legal argument attached, where I have to go outside to the Department of Justice to get legal opinions with respect to the legal arguments in the appeal and one thing or another. Perhaps there is the odd case which has gone beyond that, but they would be very, very rare. I am not sure if there are any which would have taken that long.

I work very diligently at those appeals, but they are often full of legal issues I have to go to the Department of Justice for and sometimes the response takes time to get.

I do not see the need to put that in. I can assure you these things get attention as quickly as they can be attended to.

**The Chairman:** Mr. Minister.

**Mr. Beatty:** Mr. Chairman, as currently written, the bill puts the onus on the Commissioner to render a decision as soon as possible.

Amendment negatived

## [Translation]

Il s'agit, dans ce cas-ci également, de supprimer les mots «thereafter instituted». Cette modification change en fait la formulation actuelle de la ligne 41.

Amendement accepté

**Le président:** Ligne 31, page 34.

**M. Robinson:** Je propose que l'article 16 soit modifié en ajoutant ce qui suit, à l'énoncé de la ligne 31 de la page 34:

possible and in any event within 90 days render a decision in writing on an

Monsieur le président, le but de cet amendement est de s'assurer que le commissaire rend, dans les 90 jours, une décision sur un appel dont il est saisi relativement à un grief, pour éviter que cela ne s'étende sur une période indéterminée, et pour que la situation soit plus juste pour les membres. Dans certains cas, il est arrivé que des griefs traînent pendant un an et demi ou même deux ans. À mon avis, c'est tout à fait injuste de placer les membres dans une telle situation. Le commissaire devrait donc être tenu de . . .

**M. Redway:** De même que les décisions des tribunaux, comme vous le savez monsieur Robinson.

**M. Robinson:** C'est vrai, mais dans ce cas, il revient uniquement au commissaire d'accélérer les choses, et je propose que l'on impose un délai de 90 jours, ce qui est raisonnable à mon avis.

**Le président:** Quelqu'un veut-il ajouter des commentaires au sujet de l'amendement?

**M. Robinson:** Monsieur le président, je demande au commissaire s'il veut s'exprimer sur la question.

**Le président:** Avez-vous des commentaires, monsieur le commissaire?

**Comm. Simmonds:** Tout ce que je peux dire c'est que dans presque tous les cas, cela ne pose pas de problème. Certaines causes donnent toutefois lieu à un argument juridique considérable, pour lequel je dois obtenir des avis juridiques auprès du ministère de la Justice, et aussi pour d'autres questions. Il arrive exceptionnellement bien sûr qu'une cause traîne en longueur, mais c'est très très rare. Je ne suis pas certain qu'il y en ait qui aient duré aussi longtemps.

J'étudie avec beaucoup de soin ces appels, mais ils soulèvent fréquemment beaucoup de questions juridiques pour lesquels je dois me rendre au ministère de la Justice et les réponses tardent parfois.

Je ne vois pas personnellement la nécessité d'apporter cette précision. Je puis vous assurer que les appels sont étudiés le plus rapidement possible.

**Le président:** Monsieur le ministre.

**M. Beatty:** Monsieur le président, la formulation actuelle du projet de loi laisse entendre justement qu'il revient au commissaire de rendre une décision le plus rapidement possible.

Amendement rejeté